
PROTOKÓŁ NR XXXVII/17
Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku o godz. 9:00

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

Otwarcia sesji o godz. 900 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie Pan
Jarosław Bartkowiak. Przewodniczący powitał Radnych, a w ich imieniu również:
- Radnych Powiatowych z naszej Gminy,
- Burmistrza Bojanowa Pana Macieja Dubiela,
- Zastępcę Burmistrza Bojanowa Pana Krzysztofa Kurpisza,
- Radnych Powiatowych z Gminy Bojanowo,
- Radcę Prawnego Panią Teresę Andrzejewską,
- Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
- Kierowników jednostek organizacyjnych gminy,
- Sołtysów z naszej Gminy,
- Kierownika Rewiru Dzielnicowych z Bojanowa. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Po  przywitaniu  wszystkich  przybyłych  na  XXXVII  Sesję  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie,
Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczy
11 radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne
uchwały.
 
Następnie  Pan  Przewodniczący zapytał,  czy  Panie/Panowie  Radni  zgłaszają  wątpliwości  
i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji?
Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Do pkt. 2.   Przedstawienie porządku obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej.

Pan  Jarosław  Bartkowiak  poinformował,  że  porządek  dzisiejszej  sesji  Państwo  Radni
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że
otrzymał  wniosek od Pana Burmistrza o wprowadzenie  do porządku obrad  następujących
uchwał: 

1) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  bezprzetargowej  działki  gruntu  
nr 403 obręb Bojanowo użytkownikowi wieczystemu,

2) zmiany Uchwały Nr XXXII/217/17 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca
2017  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Budowę
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Giżyn- cegielnia, gmina Bojanowo”,

3) zmiany Uchwały Nr XXXII/218/17 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 czerwca
2017  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z  przeznaczeniem  na  „Budowę
kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w miejscowości Bojanowo”.

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  o  wprowadzenie  do
porządku obrad trzech wnioskowanych uchwał. 
Wniosek  przegłosowano.  Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  wspomnianych  uchwał
głosowali wszyscy obecni na sesji radni- 11 „za”. 
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W  związku  z  tym,  iż  więcej  wniosków  nie  wniesiono,  porządek  XXXVII  Sesji  Rady
Miejskiej  
w Bojanowie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXXVII Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVI/17 z sesji odbytej w dniu 24 listopada 2017 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  o działaniach podejmowanych w okresie

międzysesyjnym.
6. Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych

zarządzeniach.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie:

1) planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2018 rok,
2) planów pracy Komisji Stałych Rady na 2018 rok,
3) planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok,
4) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy  Gminą  Bojanowo  

a  Gminą  Rawicz  dotyczącego  kierowania  i  przyjmowania  osób  do
Środowiskowego Domu Samopomocy w Rawiczu,

5) przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy
Bojanowo na lata 2017-2032”,

6) zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  remontów-  konserwacja  urządzeń
oświetlenia drogowego,

7) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,
8) zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Bojanowo na  lata  2017-

2021,
9) uchwały budżetowej na 2018 rok,
10) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2018-

2021,
11) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  bezprzetargowej  działki  gruntu  

nr 403 obręb Bojanowo użytkownikowi wieczystemu,
12) zmiany Uchwały Nr XXXII/217/17 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 30

czerwca  2017  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z
przeznaczeniem na  „Budowę  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Giżyn-
cegielnia, gmina Bojanowo”,

13) zmiany Uchwały Nr XXXII/218/17 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 30
czerwca  2017  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  z
przeznaczeniem  na  „Budowę  kanalizacji  sanitarnej  i  wodociągowej  w
miejscowości Bojanowo”.

8.Odpowiedzi na zapytania radnych.
9. Wolne głosy i wnioski.
10. Zakończenie.

Do pkt. 3.   Przyjęcie protokołu Nr XXXVI/17 z sesji odbytej w dniu 24 listopada 2017 r.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji nr XXXVI/17 z dnia 24 listopada 2017 roku nie
wniesiono żadnych uwag pisemnych i  ustnych,  Przewodniczący obrad zaproponował,  aby
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powyższy protokół przyjąć bez odczytywania.
Za  propozycją  Pana  Jarosława  Bartkowiaka  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  Radni-11
głosów „za”.  W związku  z  powyższym protokół  nr  XXXVI/17  z  sesji  odbytej  w  dniu  
24 listopada 2017 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt. 4.   Zapytania radnych.   

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa radnych, Przewodniczący Rady przeszedł do
omawiania następnego punktu porządku obrad.

Do pkt. 5.    Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  
w okresie międzysesyjnym.   

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi  załącznik  
nr 3 do niniejszego protokołu.

Do  pkt.  6.    Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  i  o
wydanych zarządzeniach.   

Pan  Maciej  Dubiel  zapoznał  uczestników  sesji  z  reprezentacją  Gminy  w  okresie
międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań ze strony Państwa Radnych do przedstawionej reprezentacji,  
Burmistrz  Bojanowa  poinformował  zebranych  o  wydanych  zarządzeniach.  Informując
uczestników sesji o Zarządzeniu Nr 287/17 z dnia 19 grudnia 2017 r. w sprawie powołania
komisji przetargowej na najem lokalu usługowego ul. Dworcowa 7 w Bojanowie, Pan Maciej
Dubiel dodał, że nie wpłynęło żadne wadium, co oznacza, że nie ma chętnych na dzierżawę
lokalu po dawnej piekarni Gminnej Spółdzielni. 
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Uwag i pytań nie było. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
1) planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2018 rok

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował, że projekt powyższej uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji
Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 19 grudnia 2017 roku.

Pytań nie było, w związku z powyższym przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały
głosowało jedenastu radnych „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie  planu pracy
Rady Miejskiej w Bojanowie na 2018 rok stanowi załącznik nr 6. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
2) planów pracy Komisji Stałych Rady na 2018 rok

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była  przedmiotem obrad Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie  w dniu  
19 grudnia br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są
potrzebne wyjaśnienia?
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W związku z brakiem pytań,  przystąpiono do głosowania.  Uchwałę podjęto jednogłośnie-
jedenastoma głosami „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie planów pracy
Komisji Stałych Rady na 2018 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
3) planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie w dniu 19 grudnia 2017 roku.
Następnie Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem czy są potrzebne wyjaśnienia? 

Pytań nie  było,  w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie.  Za
podjęciem uchwały głosowało 11 radnych „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie planu pracy
Komisji Rewizyjnej na 2018 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
4) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Bojanowo 

a  Gminą  Rawicz  dotyczącego  kierowania  i  przyjmowania  osób  do
Środowiskowego Domu Samopomocy w Rawiczu 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była tematem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 19 grudnia
br.
Następnie zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są potrzebne wyjaśnienia?

Pytań  nie  było.  Przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  jedenastu
radnych „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
5) przyjęcia „Programu usuwania wyrobów  zawierających azbest z terenu

Gminy Bojanowo na lata 2017-2032”

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu
Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  19  grudnia  br.  Następnie
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem, czy są pytania do projektu uchwały?

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady
Miejskiej w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania
wyrobów  zawierających azbest z terenu Gminy Bojanowo na lata 2017-2032” głosowało 11
radnych "za".
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
6) zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  remontów-  konserwacja  urządzeń

oświetlenia drogowego
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Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie.
Na zapytanie Pana Jarosława Bartkowiaka czy są potrzebne wyjaśnienia, pytań i uwag nie
wniesiono. 
W  związku  z  powyższym  przystąpiono  do  głosowania.  Za  podjęciem  Uchwały  Rady
Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  22 grudnia 2017 r.  w sprawie  zaciągnięcia  zobowiązań w
zakresie  remontów-  konserwacja  urządzeń  oświetlenia  drogowego,  głosowało  11  radnych
„za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
7) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była tematem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 19 grudnia
br.

W związku z tym, że na zapytanie Przewodniczącego Rady czy są potrzebne wyjaśnienia,
pytań i uwag nie wniesiono, przystąpiono od razu do głosowania. Za podjęciem niniejszej
uchwały głosowało 11 radnych „za”.
Uchwała  Rady Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  22  grudnia  2017  roku  w sprawie  zmiany
uchwały budżetowej na 2017 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-

2021

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie w dniu 19 grudnia 2017 roku.
Następnie Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są
pytania do projektu uchwały?

Głos  zabrała  Pani  Patrycja  Kubiak,  która  poinformowała,  że  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej  zostały  przesunięte  środki  z  zadania  „Budowa  drogi  Golinka-  Wydartowo
Pierwsze” na zadanie „Rewitalizacja  rynku” w wysokości  350.000 zł,  a  środki  finansowe
dotyczą roku 2019. 
Uzupełniając  informację,  Pan  Krzysztof  Kurpisz  dodał,  że  na  posiedzeniu  komisji
informował, że w środę zostaną otwarte oferty na „Rewitalizację rynku”. Szacowana wartość
zamówienia wynosiła 800.000 złotych. Dotychczas w budżecie zapisane mieliśmy 530.000 zł
na  dwa  lata.  Zostały  złożone  trzy  oferty  na  następujące  kwoty:  870.000  zł  (najniższa),
930.000 zł, 1.200.000 zł. 
Na  posiedzeniu  komisji  Państwo  Radni  zadecydowali,  że  „Budowa  drogi  Wydartowo
Pierwsze- Golinka”  nastąpi w systemie utwardzenia. W związku z powyższym mogliśmy
zdjąć środki planowane w 2019 roku w wysokości 350.000 zł i przenieść je na modernizację
rynku  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2019. Następnie Pan Zastępca Burmistrza dodał,
że modernizacja rynku planowana jest w dwóch etapach:

a) I etap- do maja 2018 roku i zaangażowanie  kwoty 300.000 zł,
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b) II etap- 2019 rok- zakończenie.
Najtańsza oferta, która została złożona przekracza nasz kosztorys. Przetarg został ogłoszony 
w  trybie  „zaprojektuj  i  wybuduj”.  Zmieniamy  nazwę  zadania  z  „rewitalizacji”  na
„modernizację”,  gdyż  zgodnie  z  decyzją  Państwa  Radnych,  dokonujemy  modernizacji
wewnętrznej  płyty  rynku.  Do  końca  stycznia  zostanie  przedstawiony  wstępny  projekt
modernizacji,  który  będzie  podlegał  akceptacji  przez  Państwa  Radnych.  Następnie
wykonawca będzie zobowiązany, aby uzyskać wszelkie uzgodnienia i zgody, po uzyskaniu
których będzie mógł przystąpić do konkretnych prac. Sama modernizacja ma objąć: poprawę
zieleni,  wymianę  wewnętrzną  ścieżek  (utwardzenie),  budowę  nawodnienia  i  zasilania
energetycznego, wymianę wokół kostki i wiaty przystankowej i wyprowadzenie przystanku
trochę dalej w ulicę. 

W związku  z  brakiem pytań,  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie.  Za  podjęciem
Uchwały  Rady Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  22  grudnia  2017  roku  w sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2017-2021 głosowało 11 radnych
„za”.
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
1) uchwały budżetowej na 2018 rok

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była tematem obrad Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu 19 grudnia
br.
Następnie zwrócił się do Pani Skarbnik z prośbą o zabranie głosu.

Na wstępie Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że projekt uchwały budżetowej na 2018 rok
zgodnie  z  ustawą  o  finansach  publicznych  został  dostarczony  do  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Lesznie do 15 listopada br.  W dniu 13 grudnia br. otrzymaliśmy Uchwałę
Nr  SO-0952/44/12/Ln/2017  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  
w  Poznaniu  z  dnia  5  grudnia  2017  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  projekcie  uchwały
budżetowej  Gminy  Bojanowo  na  2018  rok.  Powyższa  opinia  (opinia  pozytywna  
z zastrzeżeniami) została w całości odczytana przez Panią Skarbnik, a kserokopia dokumentu
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
W dalszej kolejności głos zabrał Pan Maciej Dubiel, który na wstępie zaznaczył, że budżet na
2018  rok  jest  zaopiniowany  pozytywnie  z  zastrzeżeniami  przez  Regionalną  Izbę
Obrachunkową.  Ponadto  budżet  na  2018  rok  jest  budżetem  wyjątkowym,  gdyż  będzie
związany z  bardzo  dużym zaangażowaniem inwestycyjnym.  Na przełomie  kwietnia/maja,
kiedy będą wolne środki, budżet będzie oscylował na kwotę ok. 5 mln. złotych. Największą
inwestycją  planowaną  w  przyszłym  roku  będzie  przebudowa  drogi  gminnej  Zaborowice-
Trzebosz.  Zgodnie z  informacją przekazaną na posiedzeniu  komisji,  w dniu wczorajszym
została  podpisana  umowa  na  przebudowę  powyższej  drogi  z  firmą  Strabag.  Z
przeprowadzonych  rozmów  z  Wykonawcą  wiemy,  że  będzie  się  starał  jak  najszybciej
rozpocząć  pracę.  Prognozowany termin  zakończenia  robót  to  czerwiec,  ale  może uda  się
zakończyć inwestycję na przełomie maja/ czerwca. Następnie Pan Burmistrz zasygnalizował,
że w 2018 roku planowane są również inwestycje oświatowe. Pomimo, że nie znalazły się one
w  budżecie,  temat  zostanie  poruszony  w  momencie  wolnych  środków.  W  planach
oświatowych na 2018 rok jest m.in.:
-  remont  Przedszkola  w  Golinie  Wielkiej  łącznie  z  pomieszczeniem  uzyskanym  od
mieszkańców sąsiadujących z przedszkolem,  
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-  podniesienie  pensji  o  dodatkowe  100  zł  netto  dla  pracowników  obsługi  (stanowiska
niepedagogiczne) w szkołach i przedszkolach.
W dalszej kolejności Pan Burmistrz przedstawił wydatki majątkowe jednoroczne, na które
składa się:
- dotacja dla ZWIK na budowę osadnika na rowie melioracyjnym dz. nr. 418/4 Gołaszyn;
250.000 zł,
- przebudowa drogi Bojanowo- Sowiny; 250.000 zł.
Uzupełniając  informację,  Pan  Dubiel  dodał,  że  jest  to  inwestycja  realizowana  wspólnie  
z  powiatem.  Remont  dotyczyłby  odcinka  od  skrzyżowania  ul.  Chopina  do  zakładu
stolarskiego. W dniu wczorajszym na sesji w powiecie został uchwalony budżet na przyszły
rok  
i wspomniana inwestycja nie znalazła się w budżecie. Jednak przebudowa powyższej drogi
planowana jest  w momencie,  kiedy pojawią  się  wolne środki.  Dziękując  Panom Radnym
Powiatowym i Przewodniczącemu Zarządu za dopilnowanie tematu, Pan Burmistrz dodał, że
dokumentacja inwestycji jest już prawie na ukończeniu.  
- wykup gruntów- ogródki działkowe; 175.000 zł,
Podobnie,  jak w poprzednim odnośniku, Pan Burmistrz  rozszerzył  informację.  W punkcie
„Informacja  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym..”  informował,  że  był  podpisywany  akt
notarialny.  Podpisanie  powyższego  dokumentu  umożliwia  uruchomienie  procedury
wypłacania odszkodowań. W dniu dzisiejszym działkowcy z ul. Kolejowej podpisują jeszcze
stosowne  dokumenty,  ale  prognozujemy,  że  w  tym  roku  uda  się  jeszcze  wypłacić
odszkodowania.
-  dotacja  dla  ZWiK  na  budowę  kanalizacji  sanitarnej  i  wodociągowej  w  miejscowości
Gołaszyn i Bojanowo: 136.000 zł,
- dotacja dla ZWiK na modernizację sieci wodociągowej na osiedlu w Golinie Wielkiej; 
100.000 zł, 
- dotacja celowa na przydomową oczyszczalnię i wymianę piecy: 30.000 zł, 
- przebudowa chodnika przy ul. Dąbrowskiego; 150.000 zł,
- przebudowa chodnika przy ul. Leśnej; 80.000 zł,
- budowa oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej- sołectwo Golina Wielka; 27.500 zł,
- zakup wyposażenia na place zabaw- sołectwo Golinka: 9.064,46 zł,
- zakup kosiarki- sołectwo Zaborowice; 8.550 zł. 
Po przedstawieniu wydatków majątkowych jednorocznych, Pan Maciej  Dubiel przedstawił
wydatki majątkowe ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej realizowane w 2018 roku, do
których należy:
- budowa drogi śladowej Golinka- Wydartowo Pierwsze; 200.000 zł,
- przebudowa drogi gminnej Zaborowice- Trzebosz; 2.147.824 zł,
-  dotacja  celowa  dla  Urzędu  Marszałkowskiego  w  poznaniu  na  dofinansowanie  budowy
lądowiska  Lotniczego  Pogotowia  Ratunkowego  na  terenie  południowo-  wschodniej
Wielkopolski; 16.000 zł,
- budowa świetlicy w Sułowie Małym; 350.000 zł,
- budowa monitoringu miejskiego w Bojanowie; 40.000 zł,
- kulturalna stajenka- adaptacja pomieszczeń; 106.000 zł,
- przebudowa ul. Tylnej w Bojanowie; 100.000 zł. 
Podsumowując Pan Burmistrz dodał, że omówiony budżet jest proinwestycyjny.

Po wypowiedzi  Pana Burmistrza,  głos  zabrał  Przewodniczący Rady,  który poprosił  Panią
Skarbnik o zabranie głosu w celu przedstawienia autopoprawek.
Pani  Patrycja  Kubiak  poinformowała  o  wprowadzonych  do  projektu  w/w  uchwały
autopoprawkach- załącznik nr 15 do protokołu. 
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Następnie  Pan  Jarosław  Bartkowiak  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  przedstawionych
informacji Państwo Radni mają pytania?
Głos zabrała Pani Renata Jagodzik, która zwróciła się z zapytaniem czy przebudowa drogi
Zaborowice – Trzebosz obejmuje też pobocza?
Odpowiedzi udzieliła Pani Joanna Nowacka, która wyjaśniła, że droga będzie poszerzona. 

Więcej pytań nie było, w związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie
nad wniesionymi autopoprawkami. Za ich wprowadzeniem głosowali wszyscy obecni na sesji
Radni- 11 głosów „za”.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił  Przewodniczących Komisji  Stałych o wyrażenie
opinii wypracowanej na obradach w dniu 19 grudnia 2017 roku:

1. Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Pan Marek Kotlarczyk- opinia pozytywna,

2. Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Kultury  Fizycznej,  Zdrowia,  Pomocy
Społecznej  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Pani  Wiesława  Świerzewska-  opinia
pozytywna, 

3. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Moryson- opinia pozytywna. 

Pytań nie było. W związku z powyższym Pan Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad
projektem przedmiotowej uchwały. Za jej podjęciem głosowało 11 radnych „za”.
Uchwała  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  22 grudnia  2017 roku w sprawie  uchwały
budżetowej na 2018 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata

2018-2021

Pan Jarosław Bartkowiak poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu
Komisji  Stałych  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  w  dniu  19  grudnia  br.  Następnie
Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pani Skarbnik o zabranie głosu. 

Na wstępie  Pani  Patrycja  Kubiak  poinformowała,  że  podobnie  jak  w przypadku projektu
uchwały  budżetowej  na  2018  rok,  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  na  lata  2018-2021  został  przedłożony  Regionalnej  Izbie
Obrachunkowej do 15 listopada br. Następnie Pani Skarbnik odczytała treść całej Uchwały Nr
So-0957/44/12/Ln/2017 Składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z
dnia  5  grudnia  2017  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  projekcie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Bojanowo.  Powyższa  opinia  jest  pozytywna  z  zastrzeżeniami,  a
kserokopia dokumentu stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
Następnie  Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  w  związku  z  tym,  że  budżet  zamyka  się
deficytem budżetowym, konieczne było wystosowanie przez Regionalną Izbę Obrachunkową
opinii  
w sprawie możliwości sfinansowania przez Gminę Bojanowo deficytu budżetu w roku 2018.
Powyższa  opinia  jest  pozytywna  z  zastrzeżeniami  dotycząca  2020  roku  w  tym  samym
zakresie, co było przedstawione wcześniej.  Uchwała Nr SO-0951/85/D/12/Ln/2016 Składu
Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Poznaniu z  dnia 5 grudnia 2017 roku  
w sprawie wyrażenia opinii  o  możliwości  sfinansowania przez Gminę Bojanowo deficytu
budżetu w roku 2018 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
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W dalszej  kolejności  Pani  Skarbnik zapoznała uczestników sesji  z  autopoprawkami,  jakie
zostały wniesione do projektu przedmiotowej  uchwały.  Omówione autopoprawki stanowią
załącznik nr 19 do protokołu. 
W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. Za wprowadzeniem
autopoprawek do projektu uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji Radni- 11 głosów „za”.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił  Przewodniczących Komisji  Stałych o wyrażenie
opinii wypracowanej na obradach w dniu 19 grudnia 2017 roku:

1. Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Pan Marek Kotlarczyk- opinia pozytywna,

2. Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Kultury  Fizycznej,  Zdrowia,  Pomocy
Społecznej  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Pani  Wiesława  Świerzewska-  opinia
pozytywna, 

3. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jan Moryson- opinia pozytywna. 

Pytań nie było. W związku z powyższym Pan Jarosław Bartkowiak zarządził głosowanie nad
projektem przedmiotowej uchwały. Za jej podjęciem głosowało 11 radnych „za”.
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Bojanowo  na  lata  2018-2021  została  podjęta  
i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
3) wyrażenia zgody na sprzedaż w formie bezprzetargowej działki gruntu nr

403 obręb Bojanowo użytkownikowi wieczystemu

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była  przedmiotem obrad Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie  w dniu  
19 grudnia br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są
potrzebne wyjaśnienia?

W związku z brakiem pytań,  przystąpiono do głosowania.  Uchwałę podjęto jednogłośnie-
jedenastoma głosami „za”. 
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 22 grudnia 2017 roku w sprawie wyrażenia
zgody  na  sprzedaż  w  formie  bezprzetargowej  działki  gruntu  nr  403  obręb  Bojanowo
użytkownikowi wieczystemu stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
4) zmiany Uchwały Nr XXXII/217/17 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30

czerwca  2017  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  
z  przeznaczeniem  na  „Budowę  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości
Giżyn- cegielnia, gmina Bojanowo”

Przystępując  do  omawiania  niniejszego  punktu  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady
poinformował,  że  projekt  powyższej  uchwały  został  przedstawiony   i  omówiony  na
posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Pytań nie było, wobec powyższego przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  22  grudnia  2017  roku  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr

9



XXXII/217/17  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  30  czerwca  2017  roku  w  sprawie
zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej
w Poznaniu  z  przeznaczeniem na  „Budowę kanalizacji  sanitarnej  w miejscowości  Giżyn-
cegielnia, gmina Bojanowo” głosowało 11 radnych "za".
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie:
5) zmiany Uchwały Nr XXXII/218/17 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30

czerwca  2017  roku  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim
Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  w  Poznaniu  
z  przeznaczeniem  na  „Budowę  kanalizacji  sanitarnej  i  wodociągowej  
w miejscowości Bojanowo”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował,  że  treść  przedmiotowej
uchwały była  przedmiotem obrad Komisji  Stałych Rady Miejskiej  w Bojanowie  w dniu  
19 grudnia br. Pan Jarosław Bartkowiak zwrócił się z zapytaniem do Państwa Radnych, czy są
potrzebne wyjaśnienia?

W związku brakiem pytań ze strony Państwa Radnych, przystąpiono do głosowania. Uchwałę
podjęto 11 głosami „za”. 
Uchwała  Rady Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  22  grudnia  2017  roku  w sprawie  zmiany
Uchwały Nr XXXII/218/17 Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 30 czerwca 2017 roku w
sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Poznaniu z przeznaczeniem na „Budowę kanalizacji sanitarnej i wodociągowej  
w miejscowości Bojanowo” stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Do pkt. 8. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

W związku  z  brakiem pytań  ze  strony Państwa  Radnych  w punkcie  czwartym porządku
obrad, Przewodniczący Rady przeszedł do punktu „Wolne głosy i wnioski”. 

Do pkt. 9. Wolne głosy i wnioski.

W niniejszym punkcie porządku obrad, Przewodniczący Rady zaprosił na ostatnią sesję, która
odbędzie się za tydzień w dniu 29 grudnia br. 

Następnie głos zabrał Pan Krzysztof Kurpisz, który dodał, że z racji tego, że w środę zostały
otwarte  oferty na „Modernizację  Rynku”,  a  w dniu  dzisiejszym została  podjęta  uchwała  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2021, która akceptowała
przesunięcie środków na powyższe zadanie, co pozwala rozstrzygnąć przetarg. W przyszłym
tygodniu w czwartek podpisywana będzie umowa i w związku z powyższym jest prośba, aby 
w  piątek  przybyć  na  sesję  i  podjąć  ostatnią  uchwałę  w  sprawie  wykazu  wydatków
niewygasających z upływem roku budżetowego 2017. 
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W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  związku  z  okresem
przedświątecznym na posiedzenie dzisiejszej sesji został zaproszony Ksiądz Proboszcz. Aby
wykorzystać kilka minut na dotarcie Księdza Proboszcza, ogłosił 15 minut przerwy do godz.
1015. 
Jednocześnie głos zabrał  Pan Tadeusz Polc, który podziękował  Państwu Radnym za nowy
samochód.  Następnie  zapewnił,  że  z  pewnością  przysłuży się  on dla  gminy,  gdyż będzie
udostępniany  Gminnemu  Centrum Kultury  Sportu,  Turystyki  i  Rekreacji  oraz  Zakładowi
Wodociągom i Kanalizacji. W związku z ogłoszoną przerwą, Pan Polc zachęcił wszystkich do
obejrzenia nowego samochodu, który został zaparkowany przed urzędem. 

Po wznowieniu obrad o godz. 1030, przybyciu na sesję Księdza Proboszcza Parafii pw. Naj-
świętszego Serca Pana Jezusa w Bojanowa- Wojciecha Rzeźnika i Księdza Seniora- Jana Ra-
tajczaka zaśpiewano kolędę i podzielono się opłatkiem. 

Do pkt. 10. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie
dziękując wszystkim za przybycie zakończył XXXVII sesje o godz. 1050.

Protokolant Przewodniczący Rady Miejskiej
Justyna Wolsztyniak Jarosław Bartkowiak
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